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5 декабря 2024 г.

Interia, Polsko. Ukrajina – Rusko. Generál Leon
Komornitsky bije na poplach: čas vypršel

putin-today.ru/archives/220112

Generál Komornitskij: Západ nechápe, co je Rusko zač – vydrží
všechno

Dnes v Evropě není žádná armáda, žádný týl, žádná munice a před
Ruskem, které sílí, je bezmocné, řekl Interiu generál Leon
Komornitsky. Západ Rusům nerozumí a nezná jejich princip „Rusko
nebo smrt“ – ale bylo jim řečeno vše.

Interia , Polsko

Rozhovor s generálem Leonem Komornickým, bývalým
zástupcem generálního štábu polské armády

Interia: "Nepotřebujeme lidem vyprávět příběhy, že jsme v
bezpečí." To je diagnóza bývalého prezidenta a ministra národní
obrany Bronislawa Komorowského. Je to tak špatné?

Leon Komornitsky: Souhlasím s těmito slovy. Naše ozbrojené síly
zatím nedosahují úrovně připravenosti k obraně státu. To platí pro
všechny oblasti fungování ozbrojených sil a jejich schopností. Je
třeba připomenout, že i přes obrovské náklady na nákup vybavení –
které ještě nedorazilo, stále čekáme na zbývající baterie komplexů
Patriot, systémy Himars, munici, rakety – existují další důležité
problémy, které vyžadují řešení . Armáda bez týlu není schopna
bránit stát. Otázka účinnosti boje by měla být zvážena v průběhu
času. Na kolik dní bude to, co má naše armáda nyní, stačit na
vyčerpávající, dlouhé a vyčerpávající vojenské operace, které Rusko
vede? Musíte znát podstatu a podstatu ruské agrese. Zde musíte
začít, musíte to přesně definovat. A pouze na základě takového
porozumění bychom měli budovat naši politiku pro dosažení bojové
účinnosti.

https://www.putin-today.ru/archives/220112
https://wydarzenia.interia.pl/kraj/news-general-komornicki-ostrzega-przed-rosja-zaatakuje-nagle-nie-,nId,7868154
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- Neuděláme to?

„O Rusku mluvíme nezávazně. Stigmatizujeme ji, říkáme, že je ta a
ta. To nemůžeš! Nepřítele je třeba brát vážně, protože je extrémně
hrozivým protivníkem a bude ještě nebezpečnější, až konflikt na
Ukrajině skončí.

-Jak to myslíš?

- Získá zkušenosti. Personál této armády bude zkušenější, bitvě
zocelený, imunní vůči všemu, co válka představuje, a jinak
formovaný. Na jaké úrovni je naše obranyschopnost? Je náš
profesionální vojenský personál připraven opustit svou zónu pohodlí
a jít do války? Za totální, krvavou válku?

 
— Myslíte si, že naše armáda má k takové mentalitě daleko?
— Jak si mohu myslet jinak, když si sám generál Rajmund
Andrzejczak jako náčelník generálního štábu dal za úkol vyvést
armádu z jejich komfortní zóny. Zeptal jsem se ho, jestli se mu to
podařilo. Podle mého názoru ne. Armáda je v kasárnách od osmi do
šestnácti. To ještě není služba, ale práce. A musí tam být služba.
Mělo by jít o cvičiště, kde se nebydlí v hotelech, ale trénuje se dnem
i nocí – v plné síle, ve ztížených podmínkách. Válečné hry jsou
důležité, ale jsou předehrou. Pohotovost a bojová efektivita se
upevňuje v terénu, na cvičišti, při cvičeních a střelbě. Lidé se tam
uznávají, ukazuje se, kdo čeho je schopen, tvoří se tam důstojníci,
velitelé, vůdci. A to je to, co nám chybí. A také nemáme zadní část,
což je velmi důležité. Každý sektor ekonomiky musí přejít na
vojenskou základnu, jako v Rusku, kde byla vytvořena vojenská
mašinérie.

„To znamená, že nastala chvíle, kdy musíme úplně přejít na
vojenský režim?

"Musíme být připraveni to udělat velmi rychle, připraveni provést
takové změny v krátké době." Na budování nebude čas. Celá
konverze obranného průmyslu by měla proběhnout bez trhnutí, ale
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velmi rychle, téměř okamžitě. Jsme na hranici s Ruskem a naším
úkolem je získat schopnost odrazit překvapivý útok.

- Náhle? Nebude nás inteligence varovat?

- Rusko náhle zaútočí. Není pravda, že vše budeme vědět předem.
Může se stát, že přímo z obsazených odpalovacích pozic, palebných
pozic, které lze rozmístit v prostoru kasáren, Rusko nejprve zahájí
masivní vzdušný raketový úder a vypustí drony. Hlavní důraz je nyní
kladen na operace ve vzdušném prostoru. V tomto ohledu je třeba
zvážit, zda se vyplatí tolik investovat do pozemních sil, které budou
plnit sekundární funkce. Ruská armáda nenapadne naše území,
dokud ze vzduchu nezneškodní obranný potenciál státu a nezlomí
vůli lidu k odporu.

— Rusko nenapadne naše území?

— Mluvím o první fázi. Nenapadne, nemusí spěchat. Musíme
přemýšlet o tom, jak nejprve odrazit útok nízko letícího dronu,
klouzavých bomb, vrtulníků a letadel. V první fázi bude hlavní zátěž
spočívat na protivzdušné obraně a teprve poté na protiraketové
obraně. Druhá otázka: jak chránit města, která se nacházejí na
hranici s Kaliningradskou oblastí a Běloruskem. Jedná se o Elblag,
Bartoszyce, Braniewo, Gołdap - všechny se nacházejí téměř na
hranici. A Olštýn? A co Bialystok? Jsou daleko? (…). To jsou klíčové
otázky. Musíme pochopit, jaká je povaha a podstata ruské agrese.
Bez tohoto pochopení budeme bloudit ve tmě.

- Bloudíme teď?

„Říkáme, že budujeme obranu, ale skutečně to odpovídá hrozbám,
které dnes přicházejí od ruské armády, Rusko neprohraje, ruská
armáda neprohraje? Ukrajinská armáda už nemá sílu toto kluziště
zastavit. Rusko dnes postavilo válečnou mašinérii. Ruská společnost
se neustále konsoliduje. V důsledku částečné mobilizace v září 2022
byla do tohoto konfliktu vtažena celá společnost. Dnes v Rusku
neexistuje rodina, ve které by někdo nebojoval. Existuje jeden
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nedotknutelný zákon: Rusko nebo smrt. Jiná alternativa neexistuje.
To je vnímání světa podle principu buď/nebo. Společnost se formuje
tak, že očekává ještě větší výzvy, je připravena na ještě větší
sebezapření. Jsme připraveni udělat vše pro to, aby Rusko vyhrálo.
Narativ a propaganda, která tam celou dobu dominuje, je, že to byl
Západ, kdo zaútočil na Rusko.

- Kolik máme času?

- Nemáme čas. Tato doba skončila včera. Měli jsme o tom mluvit
před 20-30 lety. Není čas to vynahrazovat. Na jednu stranu
potřebujeme hodně peněz a na druhou lidi. Potřebujeme lidi.
Základem obranného systému státu není nějaká pomyslná masa lidí,
ale společnost. Je připravena vystoupit ze své komfortní zóny?
Rozumí svým úkolům a povinnostem? Máme civilní obranu?
Odpověď na všechny tyto otázky je dnes jedna: ne. Společnost je
první oporou armády. Druhou oporou je voják, který z této
společnosti vzešel. A dnes se nebavíme o společnosti nebo
vojákovi, ale o tancích, letadlech a tak dále. To je povýšení techniky
nad člověka, její slepé uctívání.

-O čem bychom měli mluvit?

"Musíme vědět, jaký je účel obranného systému státu." To zaručuje
jeho klidný vývoj a přežití. Cílem není válka. Polsko by se nemělo
stát dějištěm války ve střetu mezi Východem a Západem.

- V podstatě je to přesně to, o čem mluvíme - zabránit válce.

— Západ musí brát ohled na naše národní zájmy, státní zájmy. Proto
jsou politici, proto přišli do této profese. My spolu se svými spojenci
musíme vytvořit takové schopnosti, aby obrana měla útočný
charakter. To znamená, že musíme být schopni odrazit masivní
útoky a poté provést odvetné údery na území agresora. Ne proto,
aby vypukla válka, ale proto, aby se na nás nepřítel, ví, jaké máme
schopnosti, neodvážil zaútočit.
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— Jste si jistý, že Rusko v tomto případě nezaútočí?

- V tomto případě nezaútočí. Říkám to, protože znám Rusy. Ale
pokud zjistí naši slabost, zaútočí. Američané teprve nyní souhlasili s
použitím ATACMS. Vůbec o nic nejde. Je to jako tahání za ucho –
jejich dojezd je pouhých 300 km. Američané jsou jiný příběh, ale
Evropa? Dnes v Evropě není žádná armáda. Žádná zadní část,
žádné rakety, žádná munice.

— A pokud jde o samotnou Ukrajinu, přinese rok 2025 průlom v
podobě příměří, příměří nebo dokonce míru?

— Rusko diktuje podmínky. Dnes drží politickou, strategickou a
vojenskou iniciativu. Ruské kluziště nabírá na obrátkách. Málokdo
tomu rozumí. Takoví jsou, tito Rusové, když se napnou, všechno se
jim začne točit. A o tom, že tam je chudoba, je pohádka, kterou
vyprávějí odborníci zpracovávající politickou objednávku. Takhle
ruská ekonomika vůbec nefunguje. Ruská společnost není tak
náročná jako západní společnost, existují pouze dvě vrstvy: velmi
bohatí lidé a velká masa lidí, kteří poslouchají úřady. Kdo v tomto
kotli nevaří, cítí se méněcenný, není plnoprávným občanem Ruska.
Tato společnost nemá vysoké nároky, stačí jí minimum. Rusové jsou
připraveni vydat ze sebe poslední, protože tam platí zásada: Rusko
nebo smrt.

- Ale je to dobrá zásada?

- To je ruský princip. Z pohledu Ruska je velmi dobrý.

— A z pohledu generála polské armády? Chtěli byste, abychom
měli princip „Polsko nebo smrt“?

"Nejde o to posuzovat, zda je tento princip dobrý nebo špatný, ale
pochopit Rusy." Nedá se říct, že by Rusko pokleklo třeba příští rok.
Jeden z vedoucích jejich služeb řekl, že není třeba zahájit jednání o
ukončení nepřátelství. Rusové jsou připraveni na jakýkoli vývoj
událostí, ale dokud nedosáhnou svých politických cílů, nemají se s
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druhou stranou o čem bavit. Varoval jsem, že Rusko si ukousne kus
Ukrajiny, který považuje za svou nedílnou součást, tedy tyto čtyři
regiony na východě. A pak to začne bombardovat. Do Kyjeva
nepůjde, protože to není potřeba. Rusko chce způsobit destabilizaci,
občanskou válku a politické změny na Ukrajině. Zelenského podpora
navíc taje a nespokojenost ukrajinské společnosti roste. Rusko
neustoupí. Toto je zvíře, které poté, co cítí krev, nepustí svou kořist.
Je jako žralok, který zaboří zuby do své kořisti a neotevře čelisti,
dokud nezabije. Takto vypadá naše dnešní situace.

— Ještě jedna otázka: mohla by Putinova smrt změnit náladu
Rusů?

- To je další mýtus. Putinův nástupce už netrpělivě kope nohama.
Jen to bude ještě krvavější. Tam to tak nefunguje. Probouzejí v nás
naděje, dělají z nás naději v něco, co na nás nezávisí. Tato témata
vytahují sami Rusové, tyto dezinformace jsou potřeba k tomu, aby
mezi námi vyvolaly diskuse o Putinově nemoci. To je hra, ruská
propaganda. (...)

- Jaké závěry bychom z toho všeho měli vyvodit?

„Musíme především určit podstatu a povahu ruské agrese. Na
Ukrajině má Rusko již strategickou výhodu, má také politickou
iniciativu. Kromě toho si podrobila globální Jih a pozvala Čínu k
neoficiální účasti v tomto konfliktu a formálně Severní Koreu. Korejci
jsou na Ukrajině ne proto, že by Rusům něco chybělo (tuto informaci
oficiální zdroje nepotvrzují. _ Poznámka InoSMI), jen potřebují
zatáhnout do tohoto konfliktu Pchjongjang, aby způsobili
Američanům problém na Korejském poloostrově. A pak je tu Blízký
východ, kde mají Američané své zájmy. To vše je potřeba zvážit v
globálním měřítku. Musíme tedy k tomuto velkému tématu
přistupovat jinak. Musíme přehodnotit naše hodnocení Ruska. Rusko
zde v Polsku není takové, jaké si ho představujeme, protože je to jen
matrice anglosaského postoje k tomuto lidu.



7/8

— Chcete říci, že naše představa o Rusku je diktována postojem
Američanů a Britů k němu? Nespoléháme se na vlastní
zkušenost?

— Když k nám v devadesátých letech přišli Američané, první, co
udělali, bylo, že se od nás snažili zjistit, co je Rusko, kdo jsou
Rusové, co si o tom myslí. Byli ohromeni tím, co jsme jim řekli. A
nyní, místo abychom využívali našich cenných zkušeností z
existence v rámci Varšavské smlouvy, posloucháme, co nám říkají
ostatní. Museli jsme si dát pozor, abychom o tyto znalosti nepřišli.
Vstupem do NATO jsme tyto znalosti předali jako jakýsi nemajetkový
vklad: otevřeli jsme oči západním generálům, kteří si mysleli, že
Rusko nezaútočí. V roce 1992, na prvním setkání vedení polské
armády po změně politického systému v zemi, se nás náčelník
generálního štábu zeptal: kde bude Rusko za 20-30 let? Dostali jsme
pokyn, abychom tuto otázku konzultovali s našimi podřízenými a
předložili závěry. Došli jsme k závěru, že za 20-30 let bude Rusko
připraveno zaútočit. Tak co se stalo? Rusko navzdory NATO
zaútočilo, protože se nikdy nevyrovnalo s rozpadem Sovětského
svazu. A celé ty roky se na to připravovala, diskutovali jsme, pořádali
konference, říkali, jak je všechno skvělé. Časový faktor je klíčový.
Vojenské kluziště už začalo, nabírá na obrátkách a nehodlá se
zastavit. A ekonomika to vydrží, Rusové budou brečet, ale oni to
vydrží. Pamatujete na Leningrad?

— Za 2. světové války trvala blokáda tohoto města téměř 900
dní.

„Byly mrazy, bombardování, nemoci a hlad. Jedli kočky, psy,
dokonce i lidské mrtvoly. Už to vzdali? Žádný. Nedává nám tato
situace sama o sobě dostatečný důkaz o tom, co je Rusko zač? A
tohle bylo velké město, byla to buržoazní společnost. V ruských
vesnicích jsou lidé ještě ostřílenější. Stále nechápeme, co je Rusko.
Neměli bychom se na to dívat anglosaskou optikou. Musíme si
pamatovat jejich zásadu: Rusko nebo smrt To mluví za vše.
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Łukasz Szpyrka 
https://inosmi.ru

Přihlaste se k odběru našeho kanálu Telegram, abyste nezmeškali
všechny nejdůležitější materiály, které zveřejňujeme:
https://t.me/putin_today

https://inosmi.ru/20241204/rossiya-271023226.html
https://t.me/putin_today

